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Datum 2019-09-03 

 

Tid Kl. 13.00-15.30 

 

Plats A-salen, Sollefteå kommunhus, Sollefteå 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 

Övriga  Anna-Sofia Kulluvaara, kommunchef §§ 190-208 

Närvarande Anna Forsberg, sekreterare, §§ 190-208 

 Ann-Katrin Lundin, huvudenhetschef, § 190, § 202 

 Örjan Abrahamsson, huvudenhetschef § 190 

 Ulla Ullstein, Kommunplanerare, § 197, § 205 

 Mikael Näsström, Enhetschef Stadsnät, § 203 

 Kristina Gullersbo, enhetschef Äldreomsorgen § 202 

   

Underskrifter Sekreterare  .....................................................................    

  Anna Forsberg §§ 190-208 

 
 Ordförande  .....................................................................     

  Johan Andersson (C) §§ 190-208 

 

  Justerare ……………………………………………  

  Åsa Sjödén (S) §§ 190-208 
 

   
 

Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens officiella webbanslagstavla. 
 
Myndighet  Kommunstyrelsen 
 
Sammanträdesdatum  2019-09-03 
 
Anslaget sätts upp 2019-0 9-            tas ner 2019-09 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen, kommunhuset, Sollefteå 
 
Underskrift ……………………………………………………………………  / 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 

Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckning 

 varo ers. § § § § § § § § §  

   196 202          

Ledamöter          

Johan Andersson (C) 
X 

 
    

     
Ordförande 

Maria Wennberg (C) 
X 

 
    

     
 

Anton Ångman (C) 
X 

 
    

     
 

Birgitta Häggkvist (VI) 
X 

 
    

     
 

Ulrika Bergman (VI) 
- 

 
    

     
 

Roger Johansson (VI) 
- 

 
    

     
 

Kjell-Åke Sjöström (V) 
X      

     
 

Ulf Breitholtz (V) 
-      

     
 

John Åberg (S) 
X  R R   

     
 

Åsa Sjödén (S) 
X  R R   

     
Justerare 

Tommy Svensson (S) 
X  R R   

     
 

Stina Holmberg (S) 
-      

     
 

Mikael Sjölund (S) 
X  R R   

     
 

Lillemor Edholm (S) 
X  R R   

     
 

Roger Westerlund (-) 
X      

     
 

Ersättare           

Joel Ölund (C) 
X      

     
 

Monica Tirri (C) 
-      

     
 

Daniel Höglund (C) 
-      

     
 

Jörgen Åslund (VI) 
X X     

     
 

Linus Källgren (VI) 
X X     

     
 

Amanda Häggkvist (VI) 
X      

     
 

Sebastian Nygren (V) 
X X     

     
 

Marie Hansson (V) 
X      

     
 

Lennart Önblad (S) 
X X R R   

     
 

Åsa Nilsson (S) 
X      

     
 

Torbjörn Persson (S) 

X      

     

 

Susanne Lindahl (S) 
X      

     
 

Morgan Nordin (S) -           Närvarade på info 

Sven-Olov Gradin (M) 
X      

     
 

Sven-Erik Ragnarsson  

(-) 
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Val av justerare 
Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet. 

 

Justering av dagordning 
Ärende § 206 ”Uttalande sammanhållna vårdområden” läggs till på dagordningen. 

 

Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 

 

- Samhällsutveckling 2019-08-12 

- Allmänna utskottet 2019-08-13 

- Vård och omsorg 2019-08-14 

- Unga och lärande 2019-08-15 

 

Läggs till handlingarna. 
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§ 190  Dnr KS/9/2019 

 
Muntliga informationer 
Beslut 

 

Informationerna noteras. 

 

Ärendebeskrivning 

Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande. Kommunstyrelsen ges möjlighet att 

ställa frågor. 

 

Anna-Sofia Kulluvaara, kommunchef,  

• Ekonomi är i fokus 

• #drivkraftSollefteå genomförs 17 september i Ramsele. 

• Arbetsmiljöutbildningen kommer att pausas under hösten pga sjukskrivningar och 

pensionsavgång. 

• Näringslivsrådets nya struktur formas. 

• VD för Kommunförbundet Västernorrland är numera Charlotte Sandelius. 

• Överlämningar genomförs. 

 

Ann-Katrin Lundin, huvudenhetschef 

Funktionsstöd 

• Rekryteringsarbetet har gett resultat – vikariebristen har inte varit lika besvärlig 

som tidigare 

• Kostnadssänkande åtgärder vidtas - genomlysning och analys av behovet av 

boendeplatser för eventuell minskning pågår 

• Utredning pågår om att lägga kommunens verkställighet av personlig assistans på 

entreprenad. Analys av effekten och konsekvensen för brukare, personal och 

vilken ekonomisk vinst det ger. 

• Avgifter ses över för SoL- insatser såsom boendestöd 

Äldreomsorgen 

• Utvärdering av sommaren pågår 

• Kristina Gullersbo är inskolad och i full fart 

• Ny områdeschef Mikael Norberg 

• Effekt av nya riktlinjer vid handläggning 

• Avgifter ses över. 

IFO 

• Antal personer i skyddande boenden redovisas, kostnaderna ökar. 

• Våld och nära samordnaren ger bra stöd. 

• Missbruksvården ökar 

• Eftervårdsprojektet fungerar bra 

• Oroligt personalläge på barn- och unga familjeenheten 
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Hälso- och sjukvård 

• Lönerevision sker efter semestrarna 

• Planeringen in för semesterperioden har varit den bästa på många år. 

• Tufft inom rehabteamet. 

• Ny chef för rehabteamet – Joel Ölund 

• Avgifterna ses över igen. 

Arbetsmarknad och integration 

• Antalet hushåll med försörjningsstöd ökar. 

• Avveckling av mötesplatsen utreds 

• Flytten av språkarenan till Nipan förbereds 

• Antalet ungdomar minskar på Adastra stödboende. Kommer att avvecklas under 

2020. 

Socialpsykiatri och Öppenvård 

• Avgifter ses över för SoL-insatser inom socialpsykiatrin 

• Öppenvården har deltagit på evenemang i sommar – Urkult, Laxfestivalen och 

Ungdomens dag och kommande Lastbilsträff i Ramsele. 

• Öppenvården ser ökat behov av stöd och samtal. 

 

Örjan Abrahamsson, huvudenhetschef  

Skola 

• Ovanligt lugn sommar och skolstart. 

• Nio nyrekryteringar av legitimerade lärare har skett. 

• Resultaten har höjts, sammanställning till UL och KS. 

• Arbetet med organisationen budgetmässigt inför 2020. 

• Antagningsläget för gymnasiet redovisas. 

Medborgarservice 

• Haveri på värmeväxlare på Nipvallen. Lösning har hittats för tillfället. 

• Sopning av gågatan sker denna vecka. 
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§ 191 Dnr KS 27/2019 

 

Tillägg till delegeringsordningen Säkerhetsskydd 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar att  

 

Komplettera delegeringsordningen enligt förslaget, B035-B039 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunen är skyldig att följa Säkerhetsskyddslag (2018:585). Tidigare har en 

Säkerhetsskyddsplan tagits fram, (KF 2017-12-18 § 153) samt att beslut fattats av 

kommunchef att utse Säkerhetssamordnaren som säkerhetsskyddschef och Kanslichef 

som ersättare. De har deltagit i utbildning för uppdraget samt att kommunen inlett arbete 

med att ta fram en övergripande säkerhetsskyddsanalys som efter dialog skall rendera i en 

uppdaterad säkerhetsskyddsplan med åtgärder. Säkerhetsprövning av säkerhetsskyddschef 

och ersättare är gjorda liksom av konsulter för framtagande av Säkerhetsskyddsanalysen 

samt några befattningshavare till. 

 

I arbetet med att ta fram och fastställa rutiner för säkerhetsskydd framkommer det att 

delegation av beslutsrätt inte är reglerat inom kommunen avseende Säkerhetsskyddslag 

(2018:585). Därför bör delegationsordningen för kommunen kompletteras enligt förslaget 

nedan. 

 

Samråd 

Samråd har skett med andra säkerhetsskyddschefer i grannkommunerna. Exempel på 

formuleringar har jämförts med delegationsordningar vid andra kommuner. 

 

Förvaltningens bedömning och förslag 

De åtaganden som kommunen har utifrån Säkerhetsskyddslag (2018:585) löses på ett 

rättssäkert och effektivt sätt om besluten fattas enligt föreslagen delegation. Då säkerställs 

tillräcklig kompetens för den som skall fatta besluten och därigenom rättssäkerheten i 

besluten. 

 

De flesta besluten handlar om övergripande frågor. Beslut om godkänd säkerhetsprövning 

är känsligt och avgörande för den person som prövas. Beslutet avgör om en person får 

delta i säkerhetskänslig verksamhet vilket kan leda till att personen inte kan fortsätta 

arbeta med den delen av sin tjänst, behöver omplaceras eller sägas upp om man redan är 

anställd. Vid nyanställning av personer till säkerhetskänsliga tjänster görs 

säkerhetsprövning innan slutligt godkänd anställning. Då säkerhetsskyddsarbetet legat 

nere under ett 20-tal år kommer inte rutiner, åtgärder och säkerhetsprövningar vara 

heltäckande förrän om något år. Under den tiden kan delegationsordningen och 

arbetsformerna för säkerhetsskydd behöva revideras ytterligare i omgångar. 



    

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2019-09-03 

 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

9 (55) 

Beskrivning av delegering av ansvar för Säkerhetsskyddet 

Det yttersta ansvaret för säkerhetsskyddet i kommunen vilar på kommunchefen på en 

generell delegation från kommunstyrelsen. Kommunchefen har utsett säkerhets och 

krisberedskapssamordnaren som Säkerhetsskyddschef. Säkerhetsskyddschefens ersättare 

är kanslichefen. Ansvaret för säkerhetsskyddet vid respektive verksamhet följer det 

ordinarie verksamhetsansvaret. 

 

Säkerhetsskyddschefens uppgifter   

 

Säkerhetsskyddschefen ska: 

• upprätta och följa upp anvisningar och rutiner för säkerhetsskydd, exempelvis 

hantering av hemliga handlingar, t ex diarieföring, förvaring och inventering 

• vara mottagare av hemliga handlingar 

• pröva behörighet att hantera hemliga handlingar 

• göra säkerhetsprövning av personal samt uppföljning 

• skapa och följa rutin för säkerhetsbedömning av entreprenörer och leverantörer 

• delta vid upprättande av säkerhetsskyddsavtal 

• planera och genomföra utbildning i säkerhetsskydd 

• vara kontaktperson mot Säpo 

• stödja verksamhetsansvariga vid upprättande av säkerhetsanalyser i verksamheten 

• i samverkan med polisen och kommunchef bedöma hotbilder mot folkvalda 

politiker och vid behov vidta åtgärder 

• stödja IT-säkerhetsansvarig och systemsäkerhetsansvariga i arbetet med 

säkerhetsskydd. 

 

Förslag till tillägg i delegeringsordningen: 

 

Nr Ärende Lagrum Delegat Återrapp

ortering 

Anmärkning 

B035 Beslut om att utse 

Säkerhetsskyddschef 

och ersättare 

Säkerhetsskydds

förordning 

(2018:658) 

Chef nivå 

1 

Kommuns

tyrelsens 

AU 

 

B036 Beslut om att fastställa 

säkerhetsskyddsanalys 

och 

säkerhetsskyddsplan. 

Säkerhetsskydds

lag (2018:585) 

 

Chef nivå 

1 

Kommuns

tyrelsens 

AU 

Säkerhetsskyd

dschef/ersättar

e tar fram och 

föreslår. 

B037 Beslut om placering 

av befattning i 

säkerhetsklass. 

Säkerhetsskydds

lag (2018:585) 3 

kap. 6§ 

 

Chef nivå 

1 

Ingen 

återrapport

ering. 

Säkerhetsskyd

dschef/ersättar

e föreslår 

befattningar 

att placeras i 

säkerhetsklass 

i samråd med 

Chef nivå 3  
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B038 Beslut om 

godkänd/icke godkänd 

säkerhetsprövning. 

Säkerhetsskydds

lag (2018:585) 3 

kap. 4§ 

 

Säkerhetss

kyddschef/

ersättare 

Till 

Kommunc

hef vid 

icke 

godkänd 

säkerhetsp

rövning. 

Dialog förs 

med ansvarig 

chef och 

personalenhete

n i tveksamma 

fall. 

B039 Beslut om att 

godkänna 

säkerhetsskyddsavtal. 

Säkerhetsskydds

lag (2018:585) 2 

kap. 6§ 

 

Säkerhetss

kyddschef/

ersättare 

Ingen 

återrapport

ering. 

Säkerhetsskyd

dsavtal tas 

fram i samråd 

med berörd 

verksamhet. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Ändring av delegationsordningen bedöms inte medföra ekonomiska effekter. 

 

Beslutsunderlag 

Säkerhetsskyddslag (2018:585) 

Säkerhetsskyddsförordning (2018:658) 

Förvaltningsyttrande Nils-Olov Nilsson, KS 27/2019-8 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att Allmänna utskottet föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att 

komplettera delegeringsordningen enligt förslaget, B035-B039. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta att  

 

Komplettera delegeringsordningen enligt förslaget, B035-B039 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Sekretariatet 
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§ 192 Dnr KS 33/2019 

 

Redovisning av Motioner och medborgarförslag som inte slutligt 
avgjorts i kommunfullmäktige 
Beslut 

 
Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Redovisningen godkänns. 

 

Ärendebeskrivning 

Enligt fullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen två gånger om året redovisa de 

motioner och medborgarförslag som inte har beretts färdigt.  

 

Motioner 
 

Ankomst-

datum 

Diarie-

nummer 

Ärendemening Inlämnad av Anteckning Huvudenhets- 

chef 

2015-04-23 220/2015 Översyn av vägar 

och avgifter 

Gunilla Fluur KF 2015-04-27 

Till KS för beredning  

Uppdrag till 

fullmäktigeberedning 

 

2016-11-24 453/2016 Stöd till 

Trygghetsboende 

Johan Andersson KF 2016-11-28  

Till KS för Beredning 

Anna-Sofia 

Kulluvaara 

2018-02-22 84/2018 Egen fond och 

förstudie 

fiskvandring 

Kerstin Franzén, 

Johan Andersson, 

Leif Eriksson, 

Mattias Ahlenhed, 

Margareta Alton 

KF 2018-02-26 

Till KS för beredning 

Anna-Sofia 

Kulluvaara 

2018-06-26 228/2018 Pausa 

inventeringen av 

enskilda avlopp 

Paul Höglund, 

Monica Tirri,  

Johan Andersson 

Maria Wennberg  

KF 2018-06-26 

Till KS för beredning 

Örjan 

Abrahamsson 

2018-06-19 222/2018 Hållbar tillväxt 

och tillsyn med 

Rättviksmodellen 

Johan Andersson KF 2018-06-26 

Till KS för beredning 

Örjan 

Abrahamsson 

2018-09-04 296/2018 Persontrafik på 

Ådalsbanan 

Johan Andersson, 

Paul Höglund 

KF 2018-09-24 

Till KS för beredning 

Anna-Sofia 

Kulluvaara 

2019-02-06 75/2019 Driva 

friskvårdsanläggn

ingen (Aquaena) i 

kommunalregi …. 

Åsa Sjödén KF 2019-02-25 

Till KS för beredning 

Örjan 

Abrahamsson 

2019-02-20 98/2019 En spark framåt Stina Holmberg KF 2019-02-25 

Till KS för beredning 

Örjan 

Abrahamsson 

2019-05-03 211/2019 Körlektioner på 

gymnasiet 

Malvina Falk 

Hamberg, Åsa 

Sjödén, John Åberg 

  

KF 2019-04-29 

Till KS för beredning 

Anna-Sofia 

Kulluvaara 

  



    

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2019-09-03 

 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

12 (55) 

2019-05-24 232/2019 Dagverksamhet i 

Västra inom 

äldreomsorgen 

Åsa Nilsson KF 2019-05-27 

Till KS för beredning 

Ann-Katrin 

Lundin 

2019-05-27 239/2019 Kompetensförsörj

ning inom 

Välfärdssektorn 

Åsa Sjödén KF 2019-05-27 

Till KS för beredning 

Ann-Katrin 

Lundin 

2019-06-24 267/2019 Kompetensförsörj

ning inom 

offentlig sektor 

Åsa Sjödén KF 2019-06-214 

Till KS för beredning 

Anna-Sofia 

Kulluvaara 

2019-06-24 268/2019 Anställningsgaran

ti på vård- och 

omsorgsprogram

met 

Lillemor Edholm KF 2019-06-24 

Till KS för beredning 

Ann-Katrin 

Lundin 

 

 

Medborgarförslag  
 

Ankomst-

datum 

Diarie-

nummer 

Ärendemening Inlämnat av Anteckning Huvudenhets-

chef 

2016-11-21 449/2016 Vindkraftsindustrin 

Fängsjö/Storsjöhöjden 

Näsåker 

Anita 

Berglund 

KF 2016-11-28 

Till KS för 

beredning 

Anna-Sofia 

Kulluvaara 

2017-05-12 217/2017 Utred möjlighet och effekten 

av ett utträde ifrån 

Västernorrlands län 

Seth 

Hjalmarsson 

KF 2017-05-29 

Till KS för 

beredning 

Anna-Sofia 

Kulluvaara 

2017-06-12 253/2017 Rusta upp resecentrum i 

Sollefteå  

Niklas 

Blomquist 

KF 2017-06-26 

Till KS för 

beredning 

Anna-Sofia 

Kulluvaara 

2018-08-13 266/2018 Stadsbussarna som ej är i 

trafik under juli månad 

Monika Sehlin KF 2018-09-24 

Till KS för 

beredning 

Anna-Sofia 

Kulluvaara 

2018-10-10 331/2018 

 

Down-hill cykling i 

Hallstabacken 

Ida Sundelin KF 2018-10-29 

Till KS för 

beredning 

Örjan 

Abrahamsson 

2018-10-23 342/2018 Mötesplats för ungdomar 

centralt i Sollefteå 

Veronica 

Björklund 

KF2018-11-26 

Till KS för 

beredning 

Örjan 

Abrahamsson 

2018-11-08 365/2018 Marknadsför Sollefteås 

aktiviteter via webbkameror 

på museets terrass 

Nils Berglund KF 2018-11-26 

Till KS för 

beredning 

Anna-Sofia 

Kulluvaara 

2018-11-07 363/2018 Sollefteå kommun bör stärka 

sitt engagemang i 

klimatfrågan 

Tomas Och 

Ingrid Eklund 

KF 2018-11-26 

Till KS för 

beredning 

Örjan 

Abrahamsson 

2019-01-25 48/2019 Köp Appelbergs och 

omvandla till seniorboende av 

kollektivmodell 

Jenny Larsson KF 2019-02-25  

Till KS för 

beredning 

Örjan 

Abrahamsson 

2019-02-14 86/2019 Utökning av busslinje 45 upp 

till Hallstaberget på fredagar 

Sören 

Johansson 

KF 2019-02-25 Anna-Sofia 

Kulluvaara 

2019-02-25 92/2019 Skapa ett kulturhus i 

Appelbergshuset 

Kerstin 

Deivert 

KF 2019-02-25 

Till KS för 

beredning 

Örjan 

Abrahamsson 
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2019-03-12 133/2019 Formulera en 

hållbarhetsstrategi och en 

lokal klimatomställningsplan 

för Sollefteå kommun 

Brita 

Wessinger 

KF 2019-04-29 

Till KS för 

beredning 

Örjan 

Abrahamsson 

2019-03-14 139/2019 Klimatåtgärder nu Karin 

Johansson 

KF 2019-04-29 

Till KS för 

beredning 

Örjan 

Abrahamsson 

2019-05-24 234/2019 Fortsätt med specialidrott 

ridning läsår 2019-2020 och 

framåt 

Kristina 

Girhagen 

KF 2019-05-27 

Till KS för 

beredning 

Örjan 

Abrahamsson 

2019-05-24 233/2019 Fortsätt med ridning som 

specialidrott på gymnasiet 

Sara Gullefors KF 2019-05-27 

Till KS för 

beredning 

Örjan 

Abrahamsson 

2019-06-12 256/2019 Skapa parkering vid 

fotbollsplanerna på Risön 

Fredrik Olsson KF 2019-06-24 

Till KS för 

beredning 

Örjan 

Abrahamsson 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Anna Forsberg, KS 33/2019-5 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Redovisningen godkänns. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Redovisningen godkänns. 
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§ 193 Dnr KS 423/2018 

 
Revidering av Arbetsordning Kommunfullmäktige 2019-2022 – 
Förändring av medborgarförslag  

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta att 

 

1. Införa digital hantering av medborgarförslag. 

2. Revidera arbetsordningen för kommunfullmäktige enligt förvaltningens förslag. 

3. Ny hantering av medborgarförslag börjar gälla from 1 november 2019. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Formerna för hur medborgare ska kunna påverka i Sollefteå kommun har diskuterats 

under en tid. Önskemål har framförts om att processen bör förändras så att förslag som 

kommer till politiken för beslut ska ha förankring hos fler än förslagsställaren. 

Flertalet kommuner i Sverige har valt att införa digital hantering för förslag med krav på 

ett antal röster innan ärendet lyfts upp till politiken för avdömande. 

I dialog med Kommunfullmäktiges presidium har följande förslag tagits fram. 

 

1. En digital hantering av medborgarförslag ska införas. I eSamverkans projektet 

finns en e-tjänst framtagen för detta syfte som bland annat används av Luleå 

Kommun. Sollefteå kommun ingår i eSamverkan och kan nyttja detta system. 

2. Arbetsordningen för Kommunfullmäktige bör revideras vad gäller 

medborgarförslag; 

 

§ 32 ersätts med följande skrivning 

 

” § 32 Medborgarförslag  

Den som är folkbokförd i kommunen får väcka ett ärende i fullmäktige via 

medborgarförslag. 

Formen för medborgarförslag är digital, det vill säga att förslag kan endast 

lämnas via kommunens e-tjänst. Den som vill lämna förslag ska ha en 

användarbehörighet och registrera sig via kommunens hemsida. 

Behörigheten kan användas dels för att lämna förslag och dels att stödja 

förslag som är publicerade. medborgarservice ska vara behjälplig om 

invånare vill lämna ett förslag, men själv inte har möjlighet att göra det 

digitalt. Ett medborgarförslag kan bara sakbehandlas av fullmäktige om det 

ligger inom fullmäktiges befogenhetsområde. Ämnen av olika slag får inte 

tas med i samma medborgarförslag. 
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För att ett registrerat förslag ska tas upp till behandling/beredning ska förslaget 

ha samlat minst 25 underskrifter/stödjare på kommunens hemsida under en period 

av max tre månader från publicering av förslaget. 

Enbart förslag som går under Sollefteå kommuns ansvarsområden kan tas upp 

Förslag som redan utreds/finns i pågående process kommer inte tas upp eller om 

kommunen har behandlat ett likartat ärende under de senaste två åren. 

Inga förslag som innehåller; diskriminering, hot, olaglig verksamhet eller 

liknande tas upp. 

Medborgarförslag ska beredas så att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från 

det att förslaget väcktes.  

När ett medborgarförslag beretts färdigt och beslut ska fattas, ska 

förslagsställaren underrättas.  

Styrelsen ska två gånger per år redovisa de medborgarförslag som inte har 

beretts färdigt. Redovisningen ska göras på fullmäktiges ordinarie sammanträden 

i februari och september.” 

§ 2 Presidium kompletteras med följande skrivning 

Fullmäktiges presidium ska; 

- Besluta om vilka medborgarförslag som avvisas av Kommunfullmäktige. 

 

Förvaltningens bedömning 

Sollefteå kommun hantering av medborgarförslag har setts över av förvaltningen i dialog 

med politiken.  

Medborgare har under en tid haft möjlighet att lämna in medborgarförslag via en enkel e-

tjänst samt via brev. Medborgarförslag – stora som små - har hanterats av 

kommunfullmäktige. Tiden från det att förslagen kommit in till dess att de slutligen 

behandlats av kommunfullmäktige har många gånger varit alltför lång.  

 

För att förslag som har stor förankring bland medborgarna ska hanteras snabbare och få 

tillräcklig uppmärksamhet föreslås ett förfarande med röstning. Förvaltningen föreslår att 

ett medborgarförslag ska ha samlat minst 25 underskrifter/stödjare på kommunens 

hemsida under en period av tre månader från registreringen av förslaget innan det tas upp 

av Kommunfullmäktige. Antal röster och tidsperiod kan behövas ses över kommande år. 

Valet av antalet röster som ska krävas baseras på kommunens invånarantal. 

Den tekniska lösningen för att genomföra detta finns att tillgå via eSamverkan och Open 

e-plattform. 

 

Bedömningen är att medborgarförslag som lyfts till politiken kommer att vara bättre 

förankrade och ha bredare stöd än tidigare med denna lösning. 
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För att hinna få den tekniska lösningen på plats och informerar på hemsidan om 

förändringen föreslår förvaltningen att den nya rutinen ska börja gälla from 1 november 

2019. Fram till dess kommer medborgarförslag att kunna lämnas in som tidigare per 

papper eller e-tjänst. 

Möjligheten att lämna in ett medborgarförslag direkt till kommunfullmäktige försvinner i 

och med den föreslagna ändringen.  

 

Som en följd av föreslagen ändring föreslås en ny skrivning i arbetsordningen för 

kommunfullmäktige. § 32 som hanterar medborgarförslag bör skrivas om för att spegla 

den nya rutinen. Se förslag ovan. 

 

Förvaltningen har även tagit fram en rutin som förtydligar delar av hanteringen av 

medborgarförslaget, se bifogad fil. Rutinen beslutas inte politiskt utan ska kunna 

uppdateras vid behov av förvaltningen. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Inga ekonomiska konsekvenser då Sollefteå ingår i eSamverkan. Delvis förändrade 

arbetsuppgifter för förvaltningen. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Förvaltningsyttrande Revidering av arbetsordning Kommunfullmäktige gällande 

hantering av medborgarförslag, Anna Forsberg, KS 423/2018-6 

Rutin för medborgarförslag KS 423/2018 -6, -7 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta att; 

1. Införa digital hantering av medborgarförslag. 

2. Revidera arbetsordningen för kommunfullmäktige enligt förvaltningens förslag. 

3. Ny hantering av medborgarförslag börjar gälla from 1 november 2019. 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta att; 

 

1. Införa digital hantering av medborgarförslag. 

2. Revidera arbetsordningen för kommunfullmäktige enligt förvaltningens förslag. 

3. Ny hantering av medborgarförslag börjar gälla from 1 november 2019. 
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§ 194 Dnr KS 155/2019 

 
Redovisning av partistöd 2018 och utbetalning av partistöd 2020  

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta att 

 

1. Partistöd 2020 (baserat på redovisning för 2018) utbetalas till partierna enligt 

nedan; 

Socialdemokraterna 430300 

Västra initiativet   248300 

Moderaterna   66300 

Centerpartiet   248300 

Vänsterpartiet   170300 

Sverigedemokraterna  92300 

 

Sammanfattning 

 

Samtliga partier med förtroendevalda i Sollefteå kommun har redovisat sitt partistöd i 

enlighet med de regler som kommunfullmäktige beslutade om 2014-12-15. 

Redovisningen inkom inom föreskriven tid. 

Fördelningen av partistöd baseras på representationen i Kommunfullmäktige 2019. 

 

Ärendet 

Enligt kommunallagen 2 kap. 11 § ska partier som är berättigade till kommunalt partistöd 

komma in med en redovisning av hur partistödet använts under föregående kalenderår 

innan den 1 juli. Redovisningen ska granskas av mottagarens revisor och till 

redovisningen ska revisorns rapport över granskningen bifogas. 

Hösten 2014 beslutade kommunfullmäktige om nya regler för partistöd i Sollefteå 

kommun, § 205, 2014-12-15 som beskriver detta. I reglerna framgår även att ”Har 

redovisning och granskningsrapport inte lämnats in till kommunstyrelsen innan 

föreskriven tid utbetalas inget stöd för nästkommande år”.  

Beslutet började att gälla 2015 och redovisning av partistödet ska rapporteras in till 

kommunen senast 1 juli, året efter redovisningsperiodens utgång. 

Partistödet betalas ut två gånger per år. Första utbetalningen enligt nya reglerna skedde år 

2015.  

KF §205, 2014-12-15 punkt 3 ”Första utbetalningen sker januari 2015”. 

Fördelningen av partistöd beaktar endast mandat för vilken en ledamot är fastställd enligt 

14 kap vallagen. Liberalerna och Miljöpartiet erhåller därmed inget partistöd 2020. 
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Parti Antal Partistöd Grundstöd Totalt 

 mandat 
 

Kronor  
per mandat/år 

Kronor 
per år 

Kronor 
per parti/år 

Kronor  
per år 

Kronor 
per halvår 

S 16 26 000 416000 14 300 430300 215150 

ViSKB 9 26 000 234000 14 300 248300 125150 

M 2 26 000 52000 14 300 66300 33150 

C 9 26 000 234000 14 300 248300 125150 

V 6 26 000 156000 14 300 170300 85150 

SD 3 26 000 78000 14 300 92300 46150 

 45 1170000 1170000 85800 1255800 627900 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Regler för kommunalt partistöd 2019-2022 

Redovisning fr Centerpartiet  

Redovisning fr Liberalerna 

Redovisning fr Miljöpartiet 

Redovisning fr Socialdemokraterna  

Redovisning fr Sverigedemokraterna 

Redovisning fr Moderaterna  

Redovisning fr Västrainitiativet 

Redovisning fr Vänsterpartiet 

Förvaltningsyttrande Anna Forsberg KS 155/2019-12 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta att 

 

1. Partistöd 2020 (baserat på redovisning för 2018) utbetalas till partierna enligt 

nedan; 

Socialdemokraterna 430300 

Västra initiativet   248300 

Moderaterna   66300 

Centerpartiet   248300 

Vänsterpartiet   170300 

Sverigedemokraterna  92300 
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Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta att 

 

1. Partistöd 2020 (baserat på redovisning för 2018) utbetalas till partierna enligt 

nedan; 

Socialdemokraterna 430300 

Västra initiativet   248300 

Moderaterna   66300 

Centerpartiet   248300 

Vänsterpartiet   170300 

Sverigedemokraterna  92300 
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§ 195 Dnr KS 280/2019 

 

Riktlinjer för elhandel 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

1: Riskpolicy för elhandelsverksamhet antagen 2009-12-21, KS/245/2009 §192, upphör 

att gälla. 

 

Kommunstyrelsen beslutar:  

 

2: Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer för elhandel (under förutsättning att KF 

beslutar att upphäva Riskpolicy för elhandelsverksamhet) 

 

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Sollefteå kommun äger Sollefteå kraftverk och förbrukar en betydande mängd el i 

kommunkoncernen. Elmarknaden kännetecknas av stora risker varav den kraftiga 

variationen i elpriset utgör en av de större. Andra former av risker är volymrisk och 

valutarisk. Intäkterna från elhandelsverksamheten utgör en väsentlig inkomstkälla för 

kommunen samtidigt som kostnaderna för den förbrukade energin också är betydande om 

än i mindre omfattning. För att hantera detta antog kommunen en riskpolicy för 

elhandelsverksamhet 2009-12-21, KS/245/2009 §192. Denna har med tiden blivit 

inaktuell och behöver uppdateras 

 

I samband med uppdateringen av elhandelspolicyn har det uppdagats att den detaljnivå 

och styrning som finns i gällande policy och det utarbetade förslaget, innehållsmässigt 

inte är att betrakta som en policy utan snarare en riktlinje. Dokumentet innehåller de 

principer och de förutsättningar som styr hur de operativt ansvariga skall hantera elhandel 

och de risker som finns förknippade med denna. 

 

Definition enligt kommunens dokumentstandard som finns angiven i kommunens 

styrdokument: 

 

Policy ses som en avsiktsförklaring/vägledning och beskriver kommunens grundläggande 

värderingar och målsättningar. 

 

Riktlinjer är dokument till grund för styrning av verksamheten. De utgör det ramverk som 

anger hur genomförande och åtgärder sker och berör olika områden. 
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Enligt kommunens styrdokument beslutar kommunfullmäktige om policy medan 

kommunstyrelsen beslutar om riktlinjer. 

 

Utifrån detta föreslår förvaltningen att den nuvarande policyn för elhandel upphör att 

gälla samt att föreslagna riktlinjer för elhandel fastslås. Detta innebär att 

kommunstyrelsen fastställer föreslagna riktlinjer för elhandel under förutsättning att 

kommunfullmäktige beslutar att nuvarande policy upphör att gälla. 

 

Beslutsunderlag: 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 280-2019-1 

Förslag till riktlinje för elhandel, KS 280/2019-3 

Policy för elhandel 2009-12-21, KS/245/2009 §192 280-2019-2 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta: 

 

1: Riskpolicy för elhandelsverksamhet antagen 2009-12-21, KS/245/2009 §192, upphör 

att gälla. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen besluta:  

 

2: Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer för elhandel (under förutsättning att KF 

beslutar att upphäva Riskpolicy för elhandelsverksamhet) 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta 

 

1: Riskpolicy för elhandelsverksamhet antagen 2009-12-21, KS/245/2009 §192, upphör 

att gälla. 

 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta:  

 

2: Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer för elhandel (under förutsättning att KF 

beslutar att upphäva Riskpolicy för elhandelsverksamhet) 
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§ 196 Dnr KS 279/2019 

 

Policy för uppföljning och insyn av privata utförare 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta: 

 

Policy för uppföljning och insyn av privata utförare antas 

 

Reservation 

John Åberg (S), Åsa Sjödén (S), Tommy Svensson (S), Mikael Sjölund (S), Lillemor 

Edholm (S) och Lennart Önblad (S) reserverar sig till förmån för eget förslag. 

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Enligt 5 kap 3 § i kommunallagen ska kommunfullmäktige varje mandatperiod anta ett 

program (policy enligt kommunens dokumentstandard) med mål och riktlinjer för 

verksamheter som utförs av privata utförare. Detta dokument saknas i Sollefteå kommun 

varvid en policy för detta utarbetats. 

 

Kommunfullmäktige får, enligt 10 kap 1 § kommunallagen, besluta om att lämna över 

skötseln av en kommunal angelägenhet till privata utförare. Gentemot kommuninvånarna 

är kommunen fortsatt ansvarig, på samma sätt som för verksamhet som bedrivs i egen 

regi. Om det i lag eller annan författning anges att verksamhet ska bedrivas av en 

kommunal nämnd får den inte överlämnas. Om verksamheten innefattar 

myndighetsutövning, får den lämnas över endast om det finns stöd för det i lag. 

 

Med privat utförare, 10 kap 7 § kommunallagen, avses en juridisk person eller en enskild 

individ som har hand om skötseln av en kommunal angelägenhet. Köp av enstaka tjänster 

omfattas inte. 

 

Syftet med kommunallagens bestämmelse är att öka allmänhetens insyn i privata utförares 

verksamhet. Förbättra uppföljning, kontroll samt säkra en likvärdig kvalitet i de tjänster 

som kommunen tillhandahåller oavsett om de utförs i egen regi eller om de utförs av en 

privat utförare. 

 

Beslutsunderlag 

Policy för uppföljning och insyn av privata utförare 279/2019-2 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, 279/2019-1 

 

Förvaltningens förslag  

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta: 
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Policy för uppföljning och insyn av privata utförare antas. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta: 

 

Policy för uppföljning och insyn av privata utförare antas 

 

Förslag till beslut på mötet 

John Åberg (S) föreslår tillägg i § 1 efter första stycket ”Viss verksamhet såsom skola och 

äldreomsorg är kommunal kärnverksamhet och ytterligare privatisering inom dessa 

områden ska om möjligt undvikas.” 

 

Linus Källgren (VI) yrkar bifall till utskottets förslag och avslag på John Åberg (S) 

tillägg. 

 

Anton Ångman (C) yrkar bifall till utskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta enligt utskottets förslag till beslut eller enligt utskottets 

förslag till beslut med tillägg av John Åberg (S). Finner att Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige beslutar att anta policy för privata utförare. 

 

Omröstning begärs. 

Ordförande redogör för att en Ja-röst läggs på utskottets förslag med tillägg av John 

Åberg. En Nej-röst läggs på utskottets förslag. 

 

Resultat 

Med 7 st Ja-röster mot 8 st Nej-röster beslutar Kommunstyrelsen att föreslå 

Kommunfullmäktige besluta att anta policyn enligt förslaget från utskottet. 
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Omröstningsbilaga §196, KS 279/2019 

 
Tjänstgörande ledamot Ja Nej 

Johan Andersson (C)  N 

Maria Wennberg (C)  N 

Anton Ångman (C)  N 

Birgitta Häggkvist (VI)  N 

Kjell-Åke Sjöström (V)  N 
John Åberg (S) J  
Åsa Sjödén (S) J  
Tommy Svensson (S) J  
Mikael Sjölund (S) J  
Lillemor Edholm (S) J  
Roger Westerlund (-)  N 
Jörgen Åslund (VI)  N 
Linus Källgren (VI)  N 
Sebastian Nygren (V) J  
Lennart Önblad (S) J  
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§ 197 Dnr KS 292/2019 

 

Skogscertifiering – av kommunägda skogen  
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att skogscertifiera kommunägda skogen hos PROSILVA SKOGSCERTIFIERING AB.                                                                                                  

 

Avtal, se bilaga 5, undertecknas av kommunens firmatecknare hösten 2020 och 

kommunägda skogen ingår i Skogscertifiering Prosilva AB:s gruppcertifikat från och med 

2021-01-01 under förutsättning att kommunen kan uppvisa att kommunen lever upp till 

gällande svensk skogsbruksstandard samt att betalning av anslutningsavgift erlagts. 

 

Information 

Ulla Ullstein, Kommunplanerare, informerar om ärendet och dess bakgrund. 

Presenterar vad certifiering enligt PEFC (Programme for the Endorsement of Forest 

Certification schemes) innebär och varför certifiering är viktigt. 

 

Ärendebeskrivning 

Bakgrund 

Kommunens skogsinnehav har varit certifierat i enlighet med FSC (Forest Stewardship 

council).  Uppsägning av certifieringen via Skogssällskapet skedde 2011-06-14. 

Skogssällskapets skrivelse anger att ”vid genomgång av våra certifieringsrutiner i 

samband med införande av den nya FSC- standarden har Skogssällskapet beslutat att säga 

upp certifieringskunder där vi inte har kontroll över skogsbruket, tex på grund av att vi 

saknar förvaltningsavtal eller motsvarande samarbetsavtal.” Se bilaga 1. 

 

Kommunstyrelsens teknikutskott bekräftar 2011-06-21 Skogssällskapets uppsägning av 

FSC-certifieringen. Teknikutskottet uppdrar samtidigt till kommunplaneraren att utreda 

lämpliga alternativ till ny certifieringsprocess för den kommunägda skogen. Se bilaga 2. 

 

En ny certifiering diskuterades men försenades främst av  

- information från internationella FSC och förslag 2012 som angav hur FSC skulle 

förhålla sig till vindkraft på skogsmark samt FSC: s beslut 2014  Bilaga 12 Riktlinjer för 

etablering av vindkraft godkänd av internationella FSC 7 juli 2014 med tillägg.                                                                                                                               

Idag finns vindkraft på kommunägda skogens fastighet Billsta 3:18 och Skärvsta 14:2 

Rödstahöjden samt ett avtal för upplåtelse av mark på fastigheten Omnäs 2:13.Dch FSC 

uthålligt och 

-krav på naturvårds- och eller hyggesbränning som var svåra att hantera med ett till ytan 

stort skogsinnehav men med stor geografisk spridning. Kommunen förstår betydelsen av 

naturvårdsbränning, men har en oro för bränning inom det geografiskt splittrade 

skogsinnehavet ur brandrisksynpunkt gentemot angränsande skogsägare. 
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FSC och PEFC Standarder för ett uthålligt skogsbruk. 

Både FSC (Forest Stewardship Council) och PEFC (Programme for the Endorsement of 

Forest Certification schemes) är ansvarstagande certifieringssystem utformade för 

certifiering av världens skogar.  
 

Både FSC och PEFC arbetar för att certifiera skogsbruk mot trovärdiga, opartiskt 

granskade standarder. Syftet med båda standarderna är att främja ett uthålligt och 

ansvarsfullt skogsbruk. PEFC och FSC har olika historik men arbetar för samma mål. 

Standarderna är tämligen lika och i Norden förekommer det att skogsföretag 

tillämpar båda systemen parallellt, s.k. dubbelcertifiering 

 

Både PEFC och FSC arbetar efter tre grundläggande aspekter på uthålligt brukande: 

Miljö- och ekologiska – en förutsättning för hållbart skogsbruk är att hänsyn tas till 

växter, djur, mark- och vattenstatus. 

Sociala – ett hållbart skogsbruk värnar om de människor som arbetar och lever i skogen 

och dess närhet. 

Ekonomiska – en förutsättning för hållbart skogsbruk är att skogsägaren ges möjlighet att 

bedriva en lönsam verksamhet, till gagn för såväl skogsägaren och skogsindustrin som 

samhället i stort. 

 

Svenska PEFC har valt att dela in sina medlemmar i tre grupper styrt utifrån rollen i 

flödet från skog till produkt: 

1) Skogsbruk, inklusive transporter till industri/terminal. 

2) Förädling av skogsråvara, inklusive distribution och handel i värdekedjan fram till 

slutkund. 

3) Organisationer för sociala, miljömässiga och kulturella intressen kopplade till uthålligt 

skogsbruk. 

 

Certifieringen anger                                                                                                            

Baskrav 

1.1 Avtal om PEFC 

1.2 Certifieringsanpassad skogsbruksplan 

1.3 Dokumentation  

1.4 Uppgifter som ska göras offentliga vid förfrågan 

1.5 Ekologisk landskapsplanering 

1.6 Anlitande av virkesanskaffningsorganisationer 

1.7 Direktanlitande av skogsentreprenörer 

1.8 Självverksamma skogsägare 

Sociala standarden 

2.1 Hänsyn till sociala värden 

2.2 Rennäring 

2.3 Samråd 

2.4 Arbetsgivare inom skogsbruksverksamhet 
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Miljöstandard 

3.1 Naturvårdsavsättningar 

3.2 Formellt skyddade skogsområden eller naturvårdsavtal 

3.3 Skogar med höga naturvärden 

3.4 Kant- och skyddszoner 

3.5 Lövbestånd och lövinblandning 

3.6 Forn- och kulturlämningar 

3.7 Bränning 

3.8 Lättnader inom miljöstandarden                                                                    

Skogsskötselstandard                                                                                                               

4.1 Skydd av mark och vatten 

4.2 Föryngringsavverkning 

4.3 Lämnad hänsyn 

4.4 Markberedning och plantering 

4.5 Röjning 

4.6 Gallring 

4.7 Dikning 

4.8 Främmande arter 

 

PEFC-certifiering i praktiken 

Som certifierad skogsägare förbinder man sig genom avtal att bedriva ett ansvarsfullt 

skogsbruk. Certifieringen är ett extra åtagande från skogsägarens sida eftersom den i en 

del avseenden kräver mer hänsyn till skogens alla värden än vad lagstiftningen kräver. 

Grundläggande krav på en PEFC-certifierad skogsägare är att skogsägaren ska 

- Bedriva ett aktivt och uthålligt skogsbruk i enlighet med skogsvårdslagen, 

skogspolitikens mål och annan relevant lagstiftning 

- Uppfylla kraven i Svenska PEFCs Skogsstandard 

-Ha en aktuell och certifieringsanpassad skogsbruksplan där det tydligt framgår vilka 

områden som har avsatts för natur- eller kulturmiljövård 

-Anlita PEFC-certifierade skogsentreprenörer, när entreprenör kontrakteras 

-Acceptera kontroller av det certifieringsparaply som skogsägaren har avtal med och 

externa kontroller av den certifieringsorganisation som kontrollerar paraply-

organisationen 

 

PEFCs Skogsstandard i korta drag 

Skogsstandarden omfattar tre delar - en standard för 

skogsskötsel, en miljöstandard och en social standard. 

 

Skogsskötselstandarden anger riktlinjerna för en 

ekonomiskt uthållig och ståndortsanpassad skogsproduktion. Det innebär t.ex. att: 

- Beprövade skogsskötselmetoder används 

- Kemiska medel används minimalt 

- Främmande trädslag används med försiktighet 

- Hänsyn tas till rennäringen i områden med renbetesrätt 
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Sociala standarden handlar om en säker arbetsmiljö, goda arbetsvillkor, klara avtals- 

förhållanden och bärkraftig landsbygdsutveckling. För skogsägare innebär det tex. att: 

- Man strävar efter att behålla och utveckla konkurrenskraft och lönsamhet i sin 

verksamhet 

-Skogens rekreationsvärden beaktas                                                                          

 

Miljöstandarden är en del av en bredare strategi för naturvård i Sverige som bland annat 

innefattar formellt skydd av skogsmark men också skogsägarnas 

frivilliga avsättningar. Grundprincipen är att generell naturhänsyn tas på all produktiv 

skogsmark. 

Standarden innebär t.ex. att: 

- Minst fem procent av fastighetens produktiva skogsmark avsätts för naturvårdsändamål 

(med undantag för fastigheter mindre än 20 hektar) 

-Kant- och skyddszoner mot vatten sparas 

-Naturvärdesträd sparas och lövträd gynnas 

-Fornlämningar inte får skadas 

-Död ved skapas i skogen 

 
PEFC-certifierade entreprenörer hjälper till 

Det är den certifierade skogsägaren som är ansvarig för att certifieringskraven följs. Men 

en stor del av skötselåtgärderna i skogen – som gallring och slutavverkning 

– görs inte av skogsägarna själva utan av anlitade skogsentreprenörer. Entreprenörer har 

alltså ofta en nyckelroll när det gäller att se till att PEFCs krav uppfylls. 

Certifiering av skogsentreprenörer enligt PEFCs Entreprenörsstandard är en hjälp för 

skogsägare att uppfylla certifieringskraven. Skogsägaren kan anlita 

en PEFC-certifierad entreprenör och vara säker på att det arbete som görs på 

skogsfastigheten uppfyller PEFCs standard. 

På en PEFC-certifierad entreprenör ställs ett antal baskrav kring bland annat 

kompetensnivå, avfallshantering och nödlägesrutiner. Certifierade 

entreprenörer ska t.ex.: 

-Följa PEFCs Skogsstandard 

-Uppfylla EUs krav gällande utsläpp från skogsmaskiner 

-Använda miljögodkända hydrauloljor och sågkedjeoljor 

-Lämna avfall till godkänd miljöstation 

-Se till att eventuella underentreprenörer också uppfyller PEFCs krav 

 

 

Förvaltningens bedömning 

Kommunen förvaltar och sköter sin kommunägda skog i enlighet med Skogsvårdslag, 

Miljöbalk, Övrig lagstiftning, Målklassad Skogsbruksplan -Grön plan från dec 2008, 

Kommunfullmäktiges Riktlinjer för ägande, skötsel och förvaltning av den kommunägda 

skogen 2012-2019 samt andra framtagna beslutsunderlag som laserscanning 2016. 

Under åren 2019-2020 tas en helt ny skogsbruksplan fram. 
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Att certifiera skogen är ett långsiktigt åtagande där kommunen mer formellt förbinder sig 

att bruka skogen ansvarsfullt och uthålligt. Det innebär skogsproduktion med ekonomisk 

avkastning där stor hänsyn tas till såväl miljö som sociala faktorer vid varje enskild 

åtgärd. 

En certifiering ger kommunen som ägare av den kommunägda skogen ett ytterligare 

verktyg för brukandet av skogen samtidigt som kommunen får en garanterad eftertraktad 

vara i kontakt med virkesköpande aktörer. Efterfrågan på certifierade varor är idag hög 

och kommunen kan anta att denna efterfrågan kommer att öka. 

Genom certifiering bidrar kommunen till ett uthålligt skogsbruk och underlättar för virket 

att säljas vidare.  

Det finns två olika certifieringssystem FSC och PEFC vilka skiljer sig något åt. Beroende 

på vilken marknad skogsindustrin säljer till efterfrågas olika certifieringar. Skogsägare 

kan välja att certifiera skogen enligt ett av systemen eller båda två. 

 

Svenska PEFC bildades 2000 för att ta fram en certifieringsstandard som fungerar både 

för det småskaliga familjeskogsbruket och för större skogsägare. Målsättningen är att 

utveckla ett hållbart skogsbruk med god balans mellan uthållig virkesproduktion, 

miljöhänsyn och sociala intressen. 

 

Förvaltningen föreslår en skogscertifiering enligt PEFC via Skogscertifiering Prosilva 

AB. Prosilva är ett oberoende företag inom vilket ingen skogsförvaltning, virkesköp och/ 

eller avverkningstjänster bedrivs. 

 

Skogscertifiering Prosilva AB är ett certifieringsparaply till vilket kommunen som 

skogsägare kan gruppcertifieras som medlem. De utfärdar ett bevis om certifiering och så 

länge Prosilvas verksamheten uppfyller de krav som ställs på dem och kommunen 

uppfyller de krav som ställs på skogsägaren är skogen certifierad.  

 

Processen fram till skogscertifieringen för kommunen som skogsägare  

-Ansökan hos organisation som bildar paraply för skogsbrukscertifiering i grupp. 

-Genomgång av ansökan Paraplyorganisationen går tillsammans med den sökande 

igenom vilka krav som gäller för att ansluta sig till ett PEFC gruppcertifikat 

för skogsbrukscertifiering. 

-Avtal tecknas När PEFCs krav är uppfyllda tecknas ett avtal mellan den 

sökande och paraplyorganisationen. Ett bevis om anslutning till organisationens 

gruppcertifikat utfärdas då till den sökande. 

-Löpande kontroller Paraplyorganisationen kontrollerar sedan löpande att skogsägarna 

följer kraven i PEFCs Skogsstandard. Oberoende certifieringsorganisationer kontrollerar i 

sin tur att paraplyorganisationen följer PEFC-standarden. Certifieringsorganisationerna 

kontrolleras och godkänns av Swedac, en 

statlig myndighet med uppgift att vara Sveriges nationella ackrediteringsorgan. 
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PEFCs krav på bränningsåtgärder                                                                                  

Utdrag ur PEFC SWE 002:4 ”Kraven om bränning tillämpas vid fastighetsinnehav om 

minst 5 000 ha sammanhängande skogsmark” har fått en lösning. Kommunen förstår 

betydelsen av naturvårdsbränning, men har en oro för bränning inom det geografiskt 

splittrade skogsinnehavet ur brandrisksynpunkt gentemot angränsande skogsägare. 

Inför avtalstecknande och skogscertifiering har kommunplaneraren och Skogscertifiering 

Prosilva gjort en översyn att kommunens- den kommunägda skogens- utbredning i 

landskapet inom Sollefteå kommun. 

 

Prosilva bedömer att utifrån nuvarande skogsinnehav och gällande PEFC standard att 

krav om utförande av bränningsåtgärder inte tillämpas för kommunen som PEFC 

certifierad skogsägare. Se bilaga 4. 

 

PEFC och vindkraft 

PEFC har inga speciella krav avseende etablering av vindkraft på skogsmark.                         

Ett byggande på Omnäs 2:13 påverkas ej av skogscertifieringen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar att skogscertifiera 

kommunägda skogen hos PROSILVA SKOGSCERTIFIERING AB.                                                                                                  

 

Avtal, se bilaga 5, undertecknas av kommunens firmatecknare hösten 2020 och 

kommunägda skogen ingår i Skogscertifiering Prosilva AB:s gruppcertifikat från och med 

2021-01-01 under förutsättning att kommunen kan uppvisa att kommunen lever upp till 

gällande svensk skogsbruksstandard samt att betalning av anslutningsavgift erlagts. 

 

Underlag för beslut 

Förvaltningsyttrande Ulla Ullstein, KS 292/2019-1 

Bilaga 1 Uppsägning av certifiering via Skogssällskapet 2011-06-14 

Bilaga 2 Kommunstyrelsens teknikutskott, bekräftelse av uppsägning 2011-06-21 

Bilaga 3 Offert  

Bilaga 4 Bedömning av åtagande om bränningsåtgärder enligt PEFC Sollefteå kommun 

2019-07-11 

Bilaga 5 Avtal Sollefteå kommun och PROSILVA SKOGSCERTIFIERING AB för 

underskrift hösten 2020. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet beslutar Att lämna ärendet till kommunstyrelsen för beslut. 

 

Beslutsgång 

Johan Andersson (C) frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag. 

Finner så. 

 

Skicka till - Kommunplanerare 
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§ 198 Dnr KS 215/2019 

 
Remissvar ny regional utvecklingsstrategi för Västernorrlands 
län 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att anta remissvaret som sitt eget.  

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå kommun erbjuds att lämna synpunkter på remissversion av ny Regional 

utvecklingsstrategi (RUS) för Västernorrlands län.  

Sollefteå kommun har externt deltagit i ett flertal informations- och dialogmöten och 

workshops samt två stormöten med fokus på vision samt målområden och prioriteringar. 

Sollefteå kommun har också gemensamt internt arbetet med prioriteringar till nya 

regionala utvecklingsstrategin (RUS) i en arbetsgrupp som kallat sig för RUS-gruppen där 

vi träffats regelbundet sedan oktober 2019 och sammanställt ett förslag på prioriteringar 

som är avgörande för Sollefteå kommuns framtida utveckling. Det sammanställda 

underlaget ligger till grund för svaret på remissen.   

Syftet med nya regionala utvecklingsstrategin är att ange de långsiktiga prioriteringarna 

för hur vi skapar hållbar tillväxt och utveckling i Västernorrland. Det betyder att även om 

strategin ofta anges vara en tillväxtstrategi, så är inte begreppet tillväxt baserat på den 

traditionella definitionen, där enbart ekonomisk tillväxt står i fokus. 

 

Bakgrund 

Den regionala utvecklingsstrategin pekar ut våra gemensamma långsiktiga målområden 

och prioriteringar, samt hur vi tillsammans ska arbeta för att uppnå den föreslagna 

visionen om ”ETT Västernorrland”.  

Att ta fram och genomföra en regional utvecklingsstrategi (förkortas ofta RUS) vilket är 

ett statligt uppdrag som styrs av lagen om regionalt utvecklingsansvar i vissa län 

(2010:630), samt förordningen 2017:538 om regionalt tillväxtarbete.  

 

Samråd 

Sollefteå kommuns styrgrupp för hållbar utveckling (tidigare benämnd RUS-gruppen), 

består av kommunstyrelsens ordförande, vice kommunstyrelseordförande, andre vice 

kommunstyrelseordförande, kommunchef, huvudenhetschefer, tillväxtchef samt 

hållbarhetsstrateg och folkhälsovetare.  

 

Förvaltningens bedömning 

• Generellt tolkas den nya regionala utvecklingsstrategin som omfattande. I 

informations- och dialogmöten i början vid framtagningen av den nya regionala 

utvecklingsstrategin; uppmanades vikten att ta fram de absolut viktigaste 
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prioriteringarna för en långsiktig hållbar samhällsutveckling som leder till hållbar 

tillväxt i Västernorrland.  

o Förslag till ändring: Vilka är egentligen region Västernorrlands absoluta 

prioriteringar för att ”Ett Västernorrland” ska lyckas uppnås till år 2030? 

• Under målområde 3 och den första prioriteringen under målområde 3 – står det att 

finansieringsbeslut är tagna för genomförande av nya Ostkustbanan, Mittstråket 

och Ådalsbanan. 

o Förslag till ändring: Finansieringsbeslut är tagna för genomförande av 

person- och godstrafik på nya Ostkustbanan, Mittstråket och Ådalsbanan.  

• Målområden är skrivna ”2030 har Västernorrland som plats stärkts i ett nationellt 

och globalt perspektiv” 

o Förslag till ändrad skrivelse: ”År 2030 har Västernorrland som plats 

stärkts i ett nationellt och globalt perspektiv” 

 

• Sid 7, stycke 3 - För att vara konkurrenskraftiga måste vi arbeta agilt i att möta 

förändringar och omställningar. 

  
o Förslag till ändring: Förklara ordet agilt, tror inte alla är med i det 

begreppet?  

 

• Sid 10. Princip – Ta vara på potentialen i både stad och land: Västernorrland 

består både av täta och glesa miljöer. Vi tror att dynamisk, växande städer och en 

livskraftig landsbygd kompletterar varandra. 

 

o Förslag till ändrad skrivelse: Västernorrland består av både stads- och 

landsbygdsmiljöer. Vi behöver dynamisk, hållbara städer och en hållbar 

och betydelsefull landsbygd som kompletterar varandra och därmed blir en 

livskraftig enhet – Ett Västernorrland. 

 

• Sid 16. Text – I Västernorrland ligger vi i framkant i arbetet mot ett klimatneutralt 

flyg, samt sid. 18. – text för omställning till järnväg och att välja flyg under tiden 

– har starka mål- och intressekonflikter gällande miljö, klimat och energi med ett 

utvecklande näringsliv. 

 

o Förslag till ändring: Långsiktigt ligger fokus på att våra person- och 

godstransporter hamnar på en utbyggd och restaurerad järnväg som finns i 

hela Västernorrland. Under tiden är flyget det trafikslag som erbjuder 

långväga tillgänglighet till rimlig restid. Flyg som drivs av fossila 
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drivmedel bör särskilt undvikas. Omställning till fossilfritt flyg är en stor 

utmaning, men bör också vara en utvecklingspotential för ett 

konkurrenskraftigt näringsliv.  
 

• Beakta ruralisering, vilket är motsatsen till urbanisering. Det innebär en motsatt 

process till urbanisering, där människor flyttar från stad till landsbygd. 

Megatrenden urbanisering är troligen ett hot mot hela Västernorrland – i ett 

internationellt men även nationellt perspektiv är hela Västernorrland att betraktas 

som landsbygd – glesbygd. 

• I övrigt önskas prioritering av omställning till förnybart drivmedel för transporter, 

samt även ökad prioritering av utbyggnad av bredband till alla hushåll. Avgörande 

för en ökad användning av digitala tjänster och tillgänglig digital kommunikation 

som bör bidra till ett ökat jämlikt samhälle år 2030, genom allas lika rätt till 

samhällstjänster som vård, omsorg och skola m.fl. 

Återrapportering  

Hållbarhetsstrateg Stina Eriksson 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Stina Eriksson, KS 

 

Beslutsgång 

Johan Andersson (C) frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag. 

Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 

Handläggare, Stina Eriksson 

region.vasternorrland@rvn.se med kopia till regionaltillvaxt@rvn.se senast 2019-09-30. 

Ange remissvar RUS och diarienummer 19NHU317. 

 

mailto:regionaltillvaxt@rvn.se
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§ 199 Dnr KS 92/2019 

 

Svar medborgarförslag - Skapa ett kulturhus i Appelbergshuset 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

- Att medborgarförslaget avslås. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Ett medborgarförslag har inkommit med intentionen att Sollefteå kommun borde köpa 

Appelbergshuset och omvandla det till ett kulturhus innehållande Museibutik, Café, 

Turistbyrå, konstutställningar samt exempelvis en utställning med leksakerna från Yngve 

Sundqvists legat. 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen ägs idag av Koggbron fastigheter med sitt säte i Helsingborg. Det bedrivs 

för närvarande ingen verksamhet i fastigheten och förvaltningen tar, i detta yttrande, inte 

ställning till ett eventuellt förvärv, yttrandet tar fasta i om Sollefteå ska ha ytterligare ett 

kulturhus i Sollefteå stad. 

 

Sollefteå kommun har idag två utställningslokaler längs gågatan i Sollefteå stad, Sollefteå 

museum i Apotekshuset samt Orrenhuset på Orrtorget. Som tidigare konstaterats räcker 

inte resurserna till för att utveckla verksamheten i båda utställningslokalerna. 

Kommunfullmäktige har därmed beslutat att hyreskontraktet för Orrenhuset ska sägas upp 

samt att verksamheten i Orrenhuset flyttas till Apotekshuset. Sollefteå Museums 

nuvarande verksamhet kommer därmed att upphöra. Efter genomförda medborgardialoger 

kommer även en kultursamordnare att anställas för att stärka scenkonst och andra 

kulturformer på landsbygden i hela kommunen.  

 

I och med att Orrenhusets verksamhet upphör och flyttar till Apotekshuset, konstaterar 

förvaltningen att det inte finns behov av ytterligare ett kulturhus längs gågatan i Sollefteå 

stad. Tillskapandet av ett sådant skulle heller inte ligga i linje med att sprida och stärka 

kulturen på landsbygden då de ekonomiska medlen inte ökar. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Medborgarförslaget avslås. 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Örjan Abrahamsson – KS 92/2019-3 

Medborgarförslag, Kerstin Deivert – KS 92/2019-1 

 

Utskottet för Samhällsutvecklings förslag till beslut 

 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta att: 

 

- medborgarförslaget avslås. 
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§ 200  Dnr KS 290/2019 

 

Ny delegering utifrån nya Tobakslagen 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

- Att kommunstyrelsens delegeringsordning ändras enligt förvaltningens förslag. 

 

Ärendebeskrivning 

1 juli trädde den nya tobakslagen i kraft, Lag (2018:2088) om tobak och liknande 

produkter.  

 

Förvaltningens bedömning 

Kommunstyrelsens delegeringsordning behöver ändras för att följa den nya 

lagstiftningen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Delegeringsordningen ändras enligt förvaltningens förslag. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund – KS 290/2019-1 

Bilaga med föreslagna ändringar – KS 290/2019-2 

 

Utskottet för Samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen besluta att: 

 

- kommunstyrelsens delegeringsordning ändras enligt förvaltningens förslag. 
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§   201 Dnr KS 300/2019 

 

Centrala elevhälsans verksamhetsplan 2019/2020 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

- Att verksamhetsplan för Centrala elevhälsan, för- och grundskola 2019/2020 fast-

ställs 

 

Ärendebeskrivning 

Enligt Skollagen (2010:800) 2 kap 25§ ska huvudmannen tillse att det finns elevhälsa för 

varje elev. Elevhälsan ska omfatta medicinska, psykologiska och psykosociala insatser. 

Elevhälsan ska främst vara förebyggande och hälso-främjande. Elevernas utveckling mot 

utbildningens mål ska stödjas. 

 

Vidare ska det för medicinska, psykologiska och psykosociala insatser finnas tillgång till 

skolläkare, skolsköterska, psykolog och kurator. Vidare ska det finnas tillgång till per-

sonal med sådan kompetens att elevernas behov av specialpedagogiska insatser kan till-

godoses. 

 

Förvaltningens bedömning 

I den Centrala elevhälsan organiseras specialpedagoger, skolkuratorer och skolsköterskor, 

samt skolpsykolog och logoped, kompetenser som riktas till samtliga för- och 

grundskolor. Därutöver finns skolläkare att tillgå genom köp av tjänst. 

Därmed har Sollefteå kommuns grundskolor tillgång till elevhälsa enligt gällande lag-

stiftning. De specialpedagogiska insatserna och insatser av logoped riktas även till för-

skolorna. 

 

Den centrala elevhälsans mål och utvecklingsområden är formulerade i Centrala elev-

hälsans Verksamhetsplan för läsåret 2019/2020.  

Uppdraget är förebyggande, hälsofrämjande, utredande, uppföljande som åtgärdande på 

organisation-, grupp-, och individnivå med fokus på att stöda barns/elevers utveckling 

mot målen. 

 

Det centrala stödet riktar sig såväl till kommunala som fristående huvudmän och bedrivs - 

i enlighet med gällande lagstiftning, styrdokument, författningar och förordningar - på 

vetenskaplig grund och beprövad erfarenhet. 

 

Utifrån de utvecklingsområden som identifierats upprättas en handlingsplan för läsåret. 

Verksamheten utvärderas årligen inom ramen för det systematiska kvalitetsarbetet.  
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Lagrum 

Skollagen (2010:800), 2 kap 25-26§§ (Elevhälsa) 

Skollagen (2010:800), 23 kap 9§ (Överlåtande av medicinska insatser) 

Skollagen (2010:800), 29 kap 14§ (Tystnadsplikt) 

Offentlighets- och sekretesslagen (2009:400), 23 kap 2§, 25 kap 1§ och 13a§. 

FN:s konvention om barns rättigheter, Barnkonventionen 

Diskrimineringslagen (2008:567) 

Hälso- och sjukvårdslagen (1982:768)  

Socialtjänstlagen (2001:453) 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 300/2019-1  

Verksamhetsplan Centrala elevhälsan 2019-2021 – KS  300/2019-2 

 

Utskottet för Unga och lärandes förslag till beslut 

Utskottet för Unga och lärande föreslår 

Kommunstyrelsen besluta att: 

 

- Verksamhetsplan för Centrala elevhälsan, för- och grundskola 2019/2020 fastställs 
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§ 202 Dnr KS 293/2019 

 

Omdisponering av kompetens- och personalresurser i 
äldreomsorgens hemtjänstteam 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att omdisponera kompetens- och personalresurser i hemtjänstteamet. 

 

Reservation 

John Åberg (S), Åsa Sjödén (S), Tommy Svensson (S), Mikael Sjölund (S), Lillemor 

Edholm (S) och Lennart Önblad (S) reserverar sig till förmån för eget förslag. 

 

Information 

Ann-Katrin Lundin, huvudenhetschef Välfärd, och Kristina Gullersbo, enhetschef 

Äldreomsorgen informerar om ärendet. 

Äldreomsorgen ser över de icke lagstyrda insatserna och kommer att påbörja ett 

förändringsarbete för demensvården. 

Samråd i ärendet har skett med personalen, fackliga representanter och det kommunala 

pensionärsrådet. 

Riskanalys har gjorts vad gäller konsekvenser av åtgärden. 

Det står idag 23 personer i kö till särskilt boende. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Hemtjänstteamet startade januari 2011. Målsättningen var att erbjuda personer med 

demenssjukdom och deras närstående speciellt utformat stöd för att möjliggöra 

kvarboende i det egna hemmet. Verksamheten har kontinuerligt utvärderats och visat på 

goda resultat. Teamet består av totalt 4,70 årsarbetare. Teamet är en del av den samlade 

hemtjänstorganisationen och har sitt upptagningsområde i centrala Sollefteå. 

 

Det ekonomiska läget i kommunen medför att samtidigt som äldreomsorgen ser över de 

icke lagstyrda insatserna inom verksamheten påbörjas ett förändringsarbete. En del i detta 

förändringsarbete är att omfördela kompetens- och personalresurserna i hemtjänstteamet 

för att kunna erbjuda en jämlik demensvård i hela kommunen. I praktiken innebär det att 

den personal som i dag ingår i teamet omdisponeras till den samlade 

hemtjänstorganisationen. En fördel är att den specifika kompetens som de enskilda 

medarbetarna i teamet besitter då kan spridas i hemtjänstgrupperna och komma fler 

brukare till del.  

 

Den nu föreslagna förändringen är en del i ett större utvecklingsarbete som kommer att 

inledas under hösten 2019. Målsättningen är att ta fram riktlinjer för demenssjukvården i 
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Sollefteå kommun. Vidare ska ambulerande dagverksamhet och uppsökande verksamhet, 

som riktas mot yngre med demenssjukdom, utredas. Även arbetssätt, intern och extern 

samverkan samt former för handledning ska ses över, allt i syfte att kunna erbjuda 

professionellt och jämlikt stöd till demenssjuka i hela kommunen.  

 

Förslag till beslut 

Utskottet för Vård- och omsorg föreslår Kommunstyrelsen att besluta om att omdisponera 

kompetens- och personalresurser i hemtjänstteamet. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Kristina Gullersbo, KS/293/2019 

 

Utskottet för Vård och omsorgs förslag till beslut 

Utskottet för Vård- och omsorg föreslår Kommunstyrelsen att besluta om att omdisponera 

kompetens- och personalresurser i hemtjänstteamet. 

 

Utskottet uppmanar förvaltningen att komplettera yttrandet med uppskattad besparing i 

kronor innan ärendet tas upp i Kommunstyrelsen. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Kjell-Åke Sjöström (V) med biträde av Maria Wennberg (C) och Birgitta Häggkvist (VI) 

föreslår bifall till utskottets förslag till beslut. 

 

Åsa Sjödén (S) med biträde av John Åberg (S) föreslår avslag på förslaget. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om kommunstyrelsen beslutar enligt 

utskottets förslag eller enligt Åsa Sjödén (S) mfl. förslag om avslag. Finner att 

Kommunstyrelsen beslutar enligt utskottet förslag att omdisponera kompetens- och 

personalresurser i hemtjänstteamet. 
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§ 203 Dnr KS 289/2019 

 

Bredband stomnät, Sträckan Helgum – Ärtrik   

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att under förutsättning att beslut tas enligt bifogad finansieringsplan hos deltagande 

medfinansiärer, delta och medfinansiera projektet ”Bredband stomnät sträckan Helgum – 

Ärtrik” med 942.500 kr år 2020 samt 813.925 kr år 2021 totalt 1.756.425 kr. 

 

Medfinansiering av projektet sker genom stadsnäts investeringsbudget. 

Kundintäkter finansierar avskrivningskostnader och drift. 

 

Information 

Mikael Näsström, Enhetschef Stadsnät, informerar om bakgrund till ärendet. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning  

Inom ramen för de ERUF-medel som avsatts för bredbandsutbyggnad hos Tillväxtverket 

finns medel återförda som återigen blivit ansökningsbara. Tillväxtverket har genomfört 

marknadsanalys som visar att ingen annan aktör är intresserad av att bygga bredband i 

området Helgum - Ärtrik, vilket gör att sträckan är ansökningsbar.  

Ansökan om medfinansiering på motsvarande belopp som kommunens medfinansiering, 

1.756.425, kr är inskickad till Region Västernorrland. 

 

Detta projekt ska finansiera utbyggnad av följande sträcka i vår kommun:  

- Helgum – Ärtrik; med projektbudget: 7.025.700 kr 

 

Förvaltningens bedömning 

Projektansökan matchar prioriteringarna i kommunens bredbandsutbyggnad. Sträckan 

som nämns ovan är en av de sträckor som har flest företag och boende och där det ännu 

inte byggts bredband. I denna ansökan förväntas kommunerna medfinansiera med 25 %, 

återstående medfinansiering kommer från Regionen (ca 25%). Tillväxtverket finansierar 

50% av kostnaderna. Projektet ger möjlighet till bredbandsutbyggnad i ett område som är 

prioriterade och finansieringen är optimal i relation till nuvarande bredbandsstöds 

utformning. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Medfinansiering av projektet förslås ske genom stadsnäts investeringsbudget. 

Kundintäkter finansierar avskrivningskostnader och drift. 
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Beslutsunderlag/Lagrum 

Projektansökan, KS 298/2019-1 

Förvaltningsyttrande, Mikael Näsström, KS 298/2019-3 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsens allmänna utskott, föreslå 

kommunstyrelsen besluta  

 

att under förutsättning att beslut tas enligt bifogad finansieringsplan hos deltagande 

medfinansiärer, delta och medfinansiera projektet ”Bredband stomnät sträckan Helgum – 

Ärtrik” med 942.500 kr år 2020 samt 813.925 kr år 2021 totalt 1.756.425 kr. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Åsa Sjödén (S) föreslår att beslutet ska kompletteras med hur finansieringen sker.  

”Medfinansiering av projektet sker genom stadsnäts investeringsbudget. Kundintäkter 

finansierar avskrivningskostnader och drift.” 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om Kommunstyrelsen beslutar enligt 

förvaltningens förslag med Åsa Sjödén (S) tillägg. Finner så. 
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§ 204 Dnr KS 302/2019 

 

Svar på remiss - konsekvensutredning till förslag om 
hastighetsföreskrifter på väg 87. 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Anta yttrandet som sitt eget. 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå kommun har fått möjlighet att yttra sig över föreslagna hastighetsförändringar 

på väg 87. Synpunkter på Trafikverkets remiss ska var dem tillhanda senast 26 september 

2019. 

…………. 

 

Sollefteå kommun välkomnar de åtgärder som strävar mot Nollvisionens mål, men lämnar 

ändå följande synpunkter i sitt yttrande över vissa delar i konsekvensutredningen. 

 

Delsträcka 1 

Sollefteå Kommun har inga synpunkter. 

 

Delsträcka 2 

Sollefteå kommun förutsätter att den lokala begränsningen till 60km/h förbi Österforse 

som föreslås i konsekvensutredningen, gäller sträckan från norr om korsningen väg 87-

väg över Forsse kraftverk till söder om korsning väg 87 – 331 mot Ramsele. 

 

Delsträcka 3 

Sollefteå Kommun har inga synpunkter. 

 

Delsträcka 4 

Sollefteå kommun förutsätter att den lokala begränsningen till 60km/h förbi 

Lasarettsgatan som föreslås i konsekvensutredningen, gäller sträckan från korsningen väg 

87-väg 946 fram till där nuvarande hastighetsgräns 50km/h börjar vid cirkulationsplats 

väg 87-väg 90.  

Sollefteå kommun har 2018 lämnat en ansökan till Länsstyrelsen Västernorrland med 

begäran om sänkning av hastigheten till 50 km/h på väg 87 förbi Lasarettsgatan. Ansökan 

bifölls, men överklagades av Trafikverket till Transportstyrelsen. Transportstyrelsen har 

inte tagit ett slutgiltigt beslut i ärendet. 

 

Övrigt 

I konsekvensutredningen hänvisas till platsen Bäckavall, förmodligen är det Bäckaskog 

som avses.  
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Nils Modin, Tekniska enheten, KS 302/2019-5 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om Kommunstyrelsen antar 

förvaltningens yttrande som sitt eget. Finner så. 
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Trafikverket, ange diarienummer TRV 2019/56615. 
trafikverket@trafikverket.se 
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§ 205 Dnr KS 438/2018 

 

Överlåtelse av upphandling och avtalsbärare av färdtjänst och 
riksfärdtjänst för samordning av särskild persontrafik 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att Överlåta upphandling och avtalsbärare av färdtjänst och riksfärdtjänst för samordning 

av särskild persontrafik till Kommunalförbundet Kollektivtrafikmyndigheten i 

Västernorrlands län. 

 

Beslutet gäller under förutsättning att kommunen även i kommande dialoger ges 

möjlighet att ställa kommunspecifika krav för Sollefteå kommuns geografiska område. 

Detta i enlighet med kommunens tidigare dialog med Kommunalförbundet 

Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrlands läns ordförande.                     

  

Information 

Ulla Ullstein, kommunplanerare, informerar om ärendet och dess bakgrund. 

  

Ärendebeskrivning                                                                                         

A) Enligt inkommande tjänsteskrivelse 2018-12-20 från Din Tur trafikchef Erik Hedlund: 

 

” Sammanfattning 

Kommunalförbundet Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrlands län (nedan 

Kollektivtrafikmyndigheten) påbörjar processen kring upphandling av ny särskild 

persontrafik då nuvarande avtal förfaller juni 2021. 

Som medlemmar i kommunalförbundet ges möjlighet överlåta upphandling särskilda 

persontrafiken till Kollektivtrafikmyndigheten. Skolresor i kan inte överlåtas nuvarande 

lagstiftning. 

Svar på denna förfrågan önskas till registrator@dintur.se senast 2019-03-01. 

Ärendebeskrivning                                                                                                                                         

Nuvarande upphandlade särskilda persontrafik löper ut 12 juni 2021. I upphandlingen 

har Härnösand, Kramfors, Timrå, Ånge och Örnsköldsvik valt att överlåta 

färdtjänstresor, riksfärdtjänst, kommuntransporter, budtransporter, anropsstyrd 

kompletteringstrafik till Kollektivtrafikmyndigheten. Region Västernorrlands sjukresor 

och anslutna kommuners färdtjänst kan därmed genomföras samordnat vilket ger 

kostnadsbesparingar. Möjligheten för kommunen att överlåta färdtjänst finns i 

Lag(1997:736) om färdtjänst 4§. Begreppet särskild persontrafik inbegriper sjukresor, 

färdtjänst, riksfärdtjänst och skolskjuts. Varje resesätt har en särskild lagstiftning men 

samlas under begreppet särskild persontrafik. För skolresor är det i grunden inte tillåtet 

att överlåta utförandet av trafik från primärkommuner till annan huvudman då Skollag 

(2010:800) inte anger den möjligheten. Det är dock vanligt att detta sker för att detta 

mailto:registrator@dintur.se
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anses effektivt att upphandla tillsammans med annan särskild persontrafik. 

Kollektivtrafikmyndigheten ställer sig positiv att mot ersättning utföra denna upphandling 

åt medlemskommunerna. 

Kollektivtrafikmyndigheten ansvarar i nuvarande upphandling, med dess avtal, ansvaret 

för sjukresor, färdtjänstresor, riksfärdtjänst, kommuntransporter, budtransporter, 

anropsstyrd kompletteringstrafik och skoltrafik i olika omfattning i Västernorrlands län. 

Det är samhällsekonomiskt gynnsamt att låta en huvudman ansvara för hela särskilda 

persontrafiken då resorna kan samordnas mellan olika beställda samhällsbetalda resor. 

Grunden för samordnad särskild persontrafik är satt fordonsparken kan bestå av färre 

fordon och dessa kan nyttjas för alla samhällsbetalda persontransporter. När en 

samordnad sjukresa och färdtjänstresa sker så delas kostnaden mellan Region 

Västernorrland (sjukreseansvarig) och kommunen (färdtjänstansvarig) och därmed 

sparar samhället pengar. Om färdtjänstuppdraget dessutom i sin helhet, med 

myndighetsutövningen (riktlinjer och färdtjänstläggning), överlåts till regional 

kollektivtrafiktrafikmyndighet så finns möjligheter att effektivisera kommunens resurser 

samtidigt lagstiftningens krav ytterligare.   Enligt Sveriges kommuner och landstings 

studie Allmän och särskild persontrafik- analys av för och nackdelar med en samlad 

lagstiftning (2014) så beräknas en samladbeställningsfunktion och gemensamt och 

gemensamt upphandlad trafik generera besparingar för anslutna kommuner på ca 20 

procent. Om hela uppdraget för särskild persontrafik finnssamlat hos en aktör så kan 

besparingarna nå cirka 35 procent jämfört om att kommuner driver verksamheten själv. 

Utvecklingen mot ett samlat grepp av särskild persontrafik är omfattande i stora delar av 

Sverige. Idag har 80 procent av landets kommuner överlåtit persontrafikresor till 

regional kollektivtrafikmyndighet. 53 procent i landets kommuner har lämnat över 

myndighetsutövningen av färdtjänst till regional kollektivtrafikmyndighet. 

Samordning av särskilda persontransporter sker idag för omkring 60 procent av länets 

särskilda persontrafikresor. Myndighetsutövningen är överlämnad till regionala 

kollektivtrafikmyndigheten av 2 av länets 7 kommuner. Den totala samhällskostnaden för 

särskild kollektivtrafik i Västernorrland är högre per capita än genomsnittet i landet 

baserat på lägre nivåer av samordning. För Västernorrland finns fler faktorer utöver 

ovanstående som påverkar förutsättningarna för samhällsbetalda resor: Länet har bland 

de högsta sjuktalen 2 i landet samtidigt som genomsnittsåldern i länet är tydligt högre än 

genomsnittet 3. Högre genomsnittsålder innebär högre behov av särskild persontrafik. 

Dessa exempel på betydelsefulla demografiska faktorer tillsammans med bristande lokal 

konkurrens av företag i persontransportsektorn i vissa delar av Västernorrland visar på 

behovet av att samordna särskilda persontransporter. 

För fördjupning rörande Särskild persontransporter och dess framtida utveckling så 

rekommenderas att ta del av regeringens utredning Särskilda persontransporter-

moderniserad lagstiftning för ökad samordning (SOU 2018:58). Utredningen föreslår 

bland annat en ny lagstiftning för särskilda persontransporter där de separata 

lagstiftningarna som idag gäller samlas i en ramlag. 

Kollektivtrafikmyndighetens planering inför upphandlingen     - 
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- Att i samråd med kommun och region ta fram en strategi för upphandlingen av särskild 

persontrafik. Strategin innehåller de olika vägvalen som finns rörande fordonskvalitet, 

miljö, prismodell mm. Genomförs 2019. 

- Baserad på strategi leder Kollektivtrafikmyndigheten upphandlingens olika faser och 

når färdiga avtal för särskild persontrafik i länet. Förfrågningsunderlag mm förankras 

hos kommuner och Region Västernorrland. Genomförs 2019-2020. 

- Kollektivtrafikmyndigheten driftsätter, följer upp trafikavtal och resenärer beställer vi 

Din Tur kundcenter. Målet för Kollektivtrafikmyndigheten är att alla resenärer i första 

hand ska åka i den allmänna kollektivtrafiken och i andra hand i en samordnad särskild 

persontransport. I sista fall så då ovan möjligheter inte finns så kan resenären åka enskilt 

i ett fordon. Genomförs från 2021.” 

B) Kommunstyrelsen beslutar 2019-03-12 att upphandla tillsammans med regionen under 

förutsättning att kommunen ges möjlighet att kräva specifika krav för Sollefteå kommuns 

geografiska område. Dessa krav beslutas i så fall senare och delges vid utarbetande av 

förfrågningsunderlag upphandling. 

C) Myndighetens nye ordförande ändrar sig avseende Regionens möjlighet och vilja att 

upphandla tillsammans med enskild kommunen/medlem och vädjar om gemensam 

upphandling. 

D) Kommunen tar ett nytt beslut, Kommunstyrelsens 2019-04-09. Kommunstyrelsen 

beslutar att upphäva beslutet av den 12 mars 2019 §79 och ersätta det med följande 

beslut:  

att inleda fortsatta samtal med Kollektivtrafikmyndigheten och Regionen för att få till 

stånd en gemensam upphandling. 

att Sollefteå kommun skall ges möjlighet att ställa specifika krav för vårt geografiska 

område. 

E) Kommunalförbundet Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrlands län via Maria Thid 

önskat ett förtydligande av kommunens beslut 2019-04-09. Myndigheten önskar också 

besked om Sollefteå kommun avser att eventuellt begränsa resandet med färdtjänst 

nattetid, genom ändrade riktlinjer. 

Förvaltningens bedömning 

Kommunen har som medlem i Kommunalförbundet Kollektivtrafikmyndigheten i 

Västernorrlands län möjlighet att uppdra åt kommunalförbundet att upphandla taxitjänster 

i ett avtal som träder ikraft juni 2021. Kommunalförbundet efterfrågar kommunens 

ställningstagande, beslut om att uppdra åt kommunalförbundet att upphandla eller beslut 

om att upphandla enskilt eller tillsamman med andra. 

Förvaltningen har föreslagit ett utredningsuppdrag för att se se över tider och riktlinjer för 

färdtjänst. Ett eventuellt utredningsuppdrag avgörs politiskt under september månad i det 

utskott som handhar Riktlinjer för färdtjänst.  
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Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att Överlåta upphandling och avtalsbärare av färdtjänst och 

riksfärdtjänst för samordning av särskild persontrafik till Kommunalförbundet 

Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrlands län.  

 

Beslutet gäller under förutsättning att kommunen ges möjlighet att kräva 

kommunspecifika krav för Sollefteå kommuns geografiska område i enlighet med 

kommunens dialog med Kommunalförbundet Kollektivtrafikmyndigheten i 

Västernorrlands läns ordförande.  
  
Sollefteå kommun avser att se över tider och riktlinjer för färdtjänst innan 

upphandlingsförfarandet påbörjas förutsatt att politiskt uppdrag ges till förvaltningen. Ett 

eventuellt utredningsuppdrag avgörs politiskt under september månad i det utskott som 

handhar Riktlinjer för färdtjänst.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Ulla Ullstein, 438/2018-7 

 

Förslag till beslut på mötet 

Åsa Sjödén (S) förslår några redaktionella ändringar i andra satsen. 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt 

förvaltningens förslag med de redaktionella ändringarna. Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Din tur, registrator@dintur.se med kopia till maria.thid@dintur.se 

Ulla Ullstein, Kommunplanerare 

Maria Lindsbo, handläggare 

 

mailto:registrator@dintur.se
mailto:maria.thid@dintur.se
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§ 206 Dnr KS /2019 

 

Uttalande Sammanhållna vårdområden 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen 

 

Beslutar att skicka uttalandet till Region Västernorrland. 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå kommun har för avsikt att skicka ett uttalande till Region Västernorrland. 

Ett förslag till uttalande har delgivits ledamöterna. 

 

Diskussion om innehåll och formulering sker. 

 

Förslag till beslut på mötet 

John Åberg (S) föreslår att uttalandet EJ bör tas idag. 

 

Johan Andersson (C) föreslår att uttalandet ska tas idag. 

 

Ajournering begärs och genomförs. 

 

Johan Anderson (C) presenterar ett omarbetat förslag för Kommunstyrelsen. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om uttalandet ska tas på dagens 

Kommunstyrelse. Finner så. 

Frågar sedan om Kommunstyrelsen antar det omarbetade förslaget som sitt uttalande. 

Finner så. 
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Sollefteå kommun uppmanar till samarbete över partigränser 

 

Region Västernorrlands ekonomiska situation är ett hinder för tillväxt och 

utveckling i hela länet. Därför uppmanar Sollefteå kommun till samarbete över 

partigränserna.  

 

I svåra tider är det viktigt att politisk prestige läggs åt sidan och att man har ett öppet 

sinne och försöker hitta långsiktiga lösningar.  

 

Redan nu förs dialog mellan Sollefteå kommun och regionen, dialogen är välkommen. Vi 

vet också att personalen och Ångermanlands läkarförening presenterat en rad förslag 

innehållande återöppnande av akutkirurgi och BB som skulle innebära ökad tillgång till 

vård, minskat lidande och kostnadssänkningar. Det är viktigt att dessa förslag skyndsamt 

och seriöst utreds samt att personalens engagemang tas tillvara.  

 

Sammanhållna vårdområden – den bästa lösningen! 

 

Akutkirurgi är avgörande för verksamheten och sjukhusets långsiktiga utveckling. De 

senaste årens centraliseringar i kombination med organisationsmodellen med länskliniker 

har splittrat upp fungerade sjukhusenheter och visat att det finns ett stort behov av nära 

ledarskap.  

 

Sollefteå kommun tror på samarbete och att sammanhållna vårdområden skulle ge mer 

tillgänglig och närmare vård. Tillsammans med nya arbetssätt innebär det att resurserna 

inom vård och omsorg kan användas bättre och räcka till fler. Detta är redan en 

välfungerande modell i Norrtälje.  

 

Ett nära omhändertagande i samarbete mellan kommun, primärvård och specialistvård 

(där b.la. akutkirurgi ingår) är en långt mer hållbar lösning för såväl patienter som 

ekonomi.  

 

Vi står redo att tillsammans med regionen utreda och införa modellen.  

 

Kommunstyrelsen i Sollefteå  
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§ 207 Dnr KS 8/2019 

 

Delgivningar 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delgivningarna noteras och läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande handlingar har lämnats till kommunstyrelsen för delgivning. 

 

Inbjudan till 

 

Delgivningar 

• Skolverket – beslut om godkännande av riksrekryterande idrottsutbildning längdskidor 

2020-2023, gymnasiet 

• Skolverket – beslut om godkännande av riksrekryterande idrottsutbildning skidskytte 

2020-2023, gymnasiet 

• Livsmedelsverket – beslut om överflytt av kontroll 

• Arbetsmiljöverket – resultat av inspektion Skedomskolan samt avslutsbrev 

• Länsstyrelsen – Avslag överklagan – föreläggande om vite * 3 

• Granskning av kommunens beredskap att möta sämre ekonomiska förutsättningar – 

missiv, sammanfattning och rapport från revisorerna. 

• Jävsnämnden nr 26, 27 och 29 2019 
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§ 208 Dnr KS/7/2019 

 

Delegeringsbeslut 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 

redovisning. 

 
- Utskottet för vård och omsorg 
Beslut om bistånd enligt SoL och LSS (vuxen/LSS, barn-unga-familj, 

försörjningsstöd) 

Bistånd enligt SoL och LSS – aug 2019, delegat handläggare 

 

Utskottet för samhällsutveckling 
Miljö-, bygg- och livsmedelsärenden 

Dnr Datum Beskrivning 

KS-2019-1000 2019-08-12 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-1001 2019-08-12 FÖRBUD 

KS-2019-1002 2019-08-12 STARTBESKED 

KS-2019-1004 2019-08-12 FÖRBUD 

KS-2019-1005 2019-08-13 STARTBESKED 

KS-2019-1006 2019-08-13 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-1008 2019-08-13 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-1009 2019-08-13 ANMÄLAN 

KS-2019-1010 2019-08-26 BESLUT OM BYGGLOV 

KS-2019-1011 2019-08-13 RÄTTIDSPRÖVNING 

KS-2019-1012 2019-08-13 RÄTTIDSPRÖVNING 

KS-2019-1013 2019-08-14 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1014 2019-08-15 BESLUT OM SERVERINGSTILLSTÅND 

KS-2019-1015 2019-08-14 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1016 2019-08-15 FÖRBUD 

KS-2019-1017 2019-08-15 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-1018 2019-08-16 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1019 2019-08-15 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1021 2019-08-15 FÖRELÄGGANDE 
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KS-2019-1022 2019-08-22 BESLUT OM SERVERINGSTILLSTÅND 

KS-2019-1023 2019-08-15 ANMÄLAN 

KS-2019-1024 2019-08-16 BEKRÄFTELSE PÅ MOTTAGEN ANMÄLAN OCH STARTBESKED 

KS-2019-1025 2019-08-16 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1026 2019-08-19 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2019-1027 2019-08-19 SLUTBESKED 

KS-2019-1028 2019-08-19 SLUTBESKED 

KS-2019-1029 2019-08-19 SLUTBESKED 

KS-2019-1030 2019-08-19 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1031 2019-08-19 INTYG OM REGISTRERING 

KS-2019-1032 2019-08-19 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1033 2019-08-19 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1034 2019-08-20 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2019-1035 2019-08-20 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2019-1036 2019-08-20 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1037 2019-08-21 ANSÖKAN 

KS-2019-1038 2019-08-20 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1039 2019-08-28 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1040 2019-08-21 INTERIMISTISKT SLUTBESKED 

KS-2019-1041 2019-08-21 BESLUT OM BERGVÄRME 

KS-2019-1042 2019-08-21 BESLUT OM BERGVÄRME 

KS-2019-1043 2019-08-21 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1044 2019-08-22 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-1045 2019-08-21 BESLUT OM SERVERINGSTILLSTÅND 

KS-2019-1046 2019-08-23 BESLUT OM BYGGLOV 

KS-2019-1047 2019-08-22 BESLUT OM BYGGLOV 

KS-2019-1048 2019-08-22 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1049 2019-08-22 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2019-1050 2019-08-22 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2019-1051 2019-08-22 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1052 2019-08-22 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1053 2019-08-22 SLUTBESKED 

KS-2019-1054 2019-08-23 RÄTTIDSPRÖVNING 

KS-2019-1055 2019-08-23 FÖRBUD 

KS-2019-1056 2019-08-27 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-1057 2019-08-23 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1058 2019-08-28 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-1059 2019-08-26 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-1060 2019-08-26 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-1061 2019-08-26 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 
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KS-2019-1062 2019-08-26 BESLUT 

KS-2019-1063 2019-08-27 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2019-1064 2019-08-27 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2019-1065 2019-08-27 STARTBESKED 

KS-2019-1066 2019-08-27 BESLUT 

KS-2019-1067 2019-08-28 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2019-1068 2019-08-28 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-1069 2019-08-28 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-1070 2019-08-29 BESLUT OM FÖRHANDSBESKED 

KS-2019-1071 2019-08-28 BESLUT OM BERGVÄRME 

KS-2019-1072 2019-08-28 BESLUT OM STRANDSKYDDSDISPENS 

KS-2019-1073 2019-08-28 BESLUT OM SERVERINGSTILLSTÅND 

KS-2019-1074 2019-08-28 BESLUT OM STRANDSKYDDSDISPENS 

KS-2019-1075 2019-08-28 INTYG OM REGISTRERING 

KS-2019-1076 2019-08-28 FÖRBUD 

KS-2019-1077 2019-08-28 SLUTBESKED 

KS-2019-1078 2019-08-19 BEGÄRAN OM KOMPLETTERING 

KS-2019-1080 2019-08-29 MILJÖSANKTIONSAVGIFT 

KS-2019-1081 2019-08-29 BESLUT OM BYGGLOV 

KS-2019-1082 2019-08-29 BESLUT OM STRANDSKYDDSDISPENS 

KS-2019-1084 2019-08-29 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-1085 2019-08-29 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2019-1086 2019-08-29 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2019-1087 2019-08-29 MILJÖSANKTIONSAVGIFT 

KS-2019-1088 2019-08-29 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2019-1092 2019-08-30 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2019-1093 2019-08-30 STARTBESKED 

KS-2019-471 2019-08-01 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2019-577 2019-08-28 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-978 2019-08-06 BESLUT OM BYGGLOV 

KS-2019-979 2019-08-02 BESLUT 

KS-2019-980 2019-08-05 BESLUT OM BYGGLOV 

KS-2019-983 2019-08-20 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2019-984 2019-08-07 BESLUT 

KS-2019-985 2019-08-07 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2019-986 2019-08-07 BESLUT 

KS-2019-987 2019-08-07 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2019-988 2019-08-08 INTYG OM REGISTRERING 

KS-2019-989 2019-08-08 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2019-990 2019-08-09 BESLUT OM STARNDSKYDDSDISPENS 
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KS-2019-991 2019-08-09 SLUTBESKED 

KS-2019-992 2019-08-09 SLUTBESKED 

KS-2019-993 2019-08-12 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-995 2019-08-12 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-996 2019-08-12 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-997 2019-08-12 RÄTTIDSPRÖVNING 

KS-2019-998 2019-08-12 FÖRELÄGGANDE 

KS-2019-999 2019-08-12 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

 
 

 


